
Latfatírfakor érkezett 

Fellőnék a Gemini—12-1 
Pénteken magyar idő szerint 20 óra 08 perckor fellőt-

ték a Kennedy-Fokról azt az Atlas-rakétát, amely Föld 
körüli pályára juttatta a Gemini—12 űrhajó számára az űr-
randevú során célpontként szolgáló Agena-műholdat 

A célrakéta fellövéséről adott rádióközvetítést a két 
űrhajós végighallgatta, de a fellövést nem láthatta, mert 
húsz perccel az Atlas-rakéta elindítása előtt el kellett fog-
lalniok helyüket a Gemini—12 űrkabinjában és az űrhajó 
kis ablakán keresztül nem volt rálátásuk a célrakétára. 

Pénteken — magyar idő szerint a késő esti órákban — 
a Kennedy Fokról James Lövell és Edwin Aldrin űrhajó-
sokkal felbocsátották a Gemini—12 űrhajót, amelynek a 
tervek szerint a Föld körüli pálya harmadik fordulója so-
rán űrrandevút kell lebonyolítania a nem sokkal koráb-
ban fellőtt Agena-műholddal. 

A Gemini—12 űrrepülését 94 és fél órára tervezik, úgy, 
hogy a Gemini—12 november 15-én, magyar idő szerint az 
esti órákban az Atlanti-óceán nyugati részén, a Bermuda-
szigetektől délre ereszkedik le a tenger színére. A Gemini— 
12 repülése alatt újabb űrsétát terveznek. 

A Gemini—12 rátért Föld körüli pályájára. 

Fogadás az NDK 
nagykövetségén 

Wilhelm Meissner, a Né-
met Demokratikus Köztársa-
ság budapesti nagykövete 
pénteken este fogadást adott 
abból az alkalomból, hogy 
hazánkban tartózkodik az 
NDK külügyminisztériuma 
sajtóosztályának küldöttsé-
ge. A szívélyes hangú foga-
dáson megjelent Darvast 
István, az MSZMP Központi 
Bizottsága agiti prop. osz-
tályának helyettes vezetője, 
Naményi Géza, a Miniszter-
tanács Tájékoztatási Hivata-
lának vezetője, Zádor Ti-
bor, a külügyminisztérium 
sajtóosztályának vezetője, 
Barcs Sándor, a Magyar Új-
ságírók Országos Szövetségé-
nek elnöke és a magyar saj-
tó számos vezető képvise-
lője. 

Előrelépés a javításban 
— szolgáltatásban 
Tovább erősödik a szövetkezeti ipar 

A Javító-szolgáltató tevé- kocsiszervizzel akarják tel- tási gép. Természetes, hogy 
kenység különösen fontos ága jessé tenni az eddigi fejlő- javításukhoz mind nagyobb 
a szövetkezeti iparnak. Fon- dést. apparátus szükséges. A Sze-
tas elsősorban azért, mert gedi Elektromos Ktsz idén a 
közvetlenül érinti a lakos- Valóra axnUleant tavalyinál jóval több, mint-
ság széles rétegeit. A na- " egy 2 ezer 300 készüléket — 
ponként jelentkező igények Szezonjellegű szakma volt Porszívót, mosógépet, centri-
kielégítésére törekszenek - l l é , , e b b e n a 6Zűcsöké: mióta fuSát> parkettkefélőt és más 
egyre sikeresebben - a sze- „ ^ b m szövetkezetben vég- - h á z i segítótóreat" gyógyí-
gedi szövetkezeti ipar kol- ^ munkájukat, már nem t o t t m eS- Rádióból, televizió-
lektívái is. Az idén több függnek annyira az évsza- b b l és egyéb elektroakuszti-
szövetkezetben történt je- k o k t ó b A Szegedi Szűcsipari k í d berendezésekből pedig 
lentos előrelépés; fejlődtek. Ktsz-ben megszervezik az több mint 8 ezer darabnak 
erősödtek azok a részlegek, e x p o r t r a j v a g v belkereskedel- adták vissza „egészségét". Az 

+ S n l t m i értékesítésre készülő ter- átfutási idő csökkentéséhez, 
fontos tevékenységét fejtenek mékek gyártását, de ezt a j o b b eredményekhez ' 

tevékenységet jól összehan- a 3 ° b b «^™-njekhez_nagy-
golják a lakossági igények ^ hozzájárult, hogy uj mu-

Komplex járműjavító jelentkezésével. Most, az őszi szereket, berendezéseket fog-
szezonban is átcsoportceítá- hattak dologra Lenin körúti 

A Szegedi Gépjánnűjavító s o k a t hajtottak végre, hogy szervizükben. 
Ktsz már mc«t, tíz hónap elesendő erő legyen a javító _ , , ,, . , . . . 
után is jó esztendőnek köny- * méretes részlegében. T a v a l y k e t • M « w i j u k f u -
velheti el az ideit. Tavaly Amikor pedig kevesbedik az tott 3 „munka után", iden 
év vége óta mindinkább ki- ilyen megrendelés, az ex- már három autó szállítja be 
bontakoznak Cserzy Mihály portrészlegben találnak mun- a tv-ket rádiókat Bejárják 
G r n i r e P é " k á t a m e s t e r k e z e k - a környéket is, Algyőn onál-
komplex gépjárműjavító A háromnegyedévi adatok . . „ . . T . . . „ 
'-vem körvonalai. ^ tanúsítják hogy jól dol- részlegük működik. Sze-

A személy- és tehergépk© e o z n a k a 'szövetkezetiek- r e t n é n e k Dorozsmán is egy 
gaznak a szövetkezetiek javítóműhelyt létesíteni, hisz 
143,6 szazalékra teljesítették . . . ' , _ ,, , l i y , 
eddig méretes & javítási ter- f f a l u b a n « környékén (Ül-
vüket. Több új anyaggal bő- lésen, Bordanyban, Forrás-
vítettók a megrendelési 6ká- kúton, Pusztamérgesen) sok 
lát. A tisztítási és festési a tv, elkelnének a szakem-

Szeged Jövő ém terve 
és költségvetése 

a városi tanács előtt 
A Min'szterianács e'é t e r j e s z t i k az 1967. évi tercei 

Kidolgozták a k ö z s é g f e j l e t z t é s ötéves tervet 

Szeged megyei jogú város tanácsa tegnap, pénteken fordít a családi és társasház-
délelőtt ülést tartott az MSZMP városi bizottsága Kálvin építés feltételeinek fejleszté-
téri székházának nagytermében. Dr. Biczó György, a vég- sére. Az ötéves tervben 1200 
rehajtó bizottság elnöke nyitotta meg a tanácsülést, amely társas lakóház és 400 csalá-
ezután Árvái József vb-elnökhelyettes elnökletével folytat- di ház területének közműve-
ta munkáját. Az ülésen a tanács elé terjesztették Szeged sitését szeretnék elvégezni, 
város 1967. évi tervét és költségvetését, s a községfejlesz- s erre több mint 21 millió 
tés jövő esztendei és a harmadik ötéves tervre szóló javas- forintot szánnak a község-
latát. A beterjesztett javaslatok együttes vitájában felszó- fejlesztési számláról. Hoz-
lalt dr. Nagymihály Sándor, Nitsinger Gyula, Farkas Ist-
ván, Oltvai Ferenc, Kiss Jenő, dr. Szeghy Endre, dr. Csi-
szár Béla, dr. Lessy Viktor, Papp Gábor, Engi József, Piros 
László, és Bárdos Miklós. A felszólalásokra dr. Biczó 
György, dr. Kalmár Ferenc tervosztályvezető és Nagy Mik-
lós pénzügyi osztályvezető válaszolt. 

A városi tanács a javaslatokat kisebb módosításokkal közeiből. Ugyanebben a 
elfogadta. A jövő évi tervet és költségvetést jóváhagyásra tervben szerepel egy 500 fé-
a Minisztertanácshoz terjesztik (részletes ismertetésére a röhelyes mozi megépítése 
jóváhagyás után térünk vissza), a községfejlesztési terv- Újszegeden, amelyre 1969-
javaslatokat a tanácsülés határozattá emelte. (Célkitűzéseit tői kerül sor, de hozzájá-
a következőkben ismertetjük.) 

A tanácsülés Árvái József zárszavával fejeződött be. 

zájárul Szeged a járási ren-
delőintézet szegedi felépíté-
séhez is, a fedett uszoda 
megépítéséhez pedig körül-
belül 13 millió forinttal 
mol községfejlesztésó 

Iz állami pénzforrások kiegészítésekén! 

rák, valamint motorkerékpá-
rok javítása igényli is a 
nagyarányú fejlesztést A 
Csongrád megyei KISZÖV és 
a városi tanács támogatásá-
val ezért jelentős beruházá-
sokat, átszervezéseket hajtőt- « t " T * " b o r e k - A n n á l i n k á b b ' m e r t 

csökkentették. A szegediek . _ , , . , , , ... . . , . , . , így kontárok „fusizzák el az ezövetkezetfejlesztési alapból e 7 7 18 , e z z e l a tenetoseggei, .. . . . .. „ j . ™ •*kh reini ürtirmi11;a eddig mintegy ezer darab ir- ouaniax penzet. R nemegy-
ha- és bőrkabát tisztult ezé- szer a készülékeket is. Már 
pült meg a szövetkezeti mű- csak ezért is kívánatos len-
helyekben. ne, hogy a szövetkezeti sze-

relők törekvéséhez az illeté-
Megelégedéssel kesek megadják a hozzájá-

rulást, támogatást. 
Érdekes kezdeményezést 

lak végre az üzemben. A 
tkezet: 

több mint egymillió forint 
állt rendelkezésükre, ez tet-
te lehetővé, hogy olyan új 
Javító-szerelő műhelyeket te-
remtsenek a régiek helyett, 
amelyek megfelelnek a kor-
szerű követelményeknek. 

Annak dacára, hogy az . , , , , , ... , , . 
éoítkezés tavukran gátolta sokoldalú szolgáltatasok szo-
m u n t ó S k a ^ első t í z h í v e t k G 2 e t G tanfr*";í . I d é n v a l ó s í t o t t m e g a szerelő-szö-
rap során megkétszerezték a ^ , ^ b b

 f ^ ° l g á l t a t á s l 

tavalyi termelés: értéket Ez íolytatódott az a 
az igények növekedésére is ""'verzálta tevekenység. 
mutat A szabadtéri idősza- A szőnyeg, butorkárpit, aut© 'ffenyneK. 
kában sok külföldi autós is 

Az Univerzal Ktsz mint a 

több szolgáltatási ág- vetkezet az új állami áru-
házban. Elébe mennek az 

Ott tartózkodik 
kárpit tisztítását s az úgyne- egy szerelőjük, s neki beje-

a tevékenységet más villa-
mossági szaküzletekre is ki-

felkereste az üzemet akkor v e z e t t falradírozást, ami egy lenthetik a vásárlók, ha a 
három" hónapon át reggel B szobafestéssel is felér, meg- lakásvilágítási cikk szerelésé-
órától este 6-ig dolgoztak a k e d v e l £ ' k 3 Z e l s ö jelentkezők s z ü k s é g ü k ^ a s z ö v e t _ 
szövetkezeti szerelök B mostanaban mar nincs , ' ^ ' ~ , . , szövetkezeti szerelők. ^ ^ ^ h o g y n e h í v n á k k e z e t munkajára. A kozel-

A tavalyinál jóval többet, várnák a szövetkezet tisztító jövőben együttműködve a 
f 6 z e r motorkerék- szakembereit De foglalkoz- kereskedelmi szervekkel, ezt 

párt és 1400 autót „gyógyi- n a k bútorok, gépek hazaszál-
tottak" meg idén a ktsz dol- másával, „profiljuk" o köl-
gozói. Ennek túlnyomó ré- e t e t é s is. Működik már a 
sze magantulajdont kepező gépíró és sokszorosító rész- fogják terjeszteni, 
jármű volt Az úgynevezett i e g , s takarító szolgálatot ír 
átfutási ido csökkentését létesítettek. Hosszú lenne 
szolgálták a gépi beruházá- végigsorolni, szinte nincs 
sok. Száztízezer forintért olyan megbízás, amit a szö-
egy „mindentudó" elektr© vetkezeti szakemberek vagy 
mos próbapadot vásároltak b ° y ? k n e A ™ . ,, r , . pedig a végrehajtást Illeti. 
« szövetkezetiek, ennek se- ezen a téren érdekes kezde-
gitségével könnyen és gyor- ményezés történt a szövet-
san megállapíthatják az al- kezet vezetői részéről. A 
katiészek hibáit, nincs többé munka végeztével megcím-
-Ükség 3 - k ^ - a ^ m ^ í r S ' r 
talalgatásra. revételeát — elismerését. 

A munkások annakidején vagy panaszát — közölhesse 
felajánlották, hogy százezer Az eddigi válaszok zöméből 
forinttal túl fogják teljesíte- f z W n t k i- b o . f , 3 Z 

. . lek nagvnészénél 1ól vizsgáz-
ni a lakossági szolgáltatást tek a s z ö v etkezetiek. 
Ígéretüket máris beváltot-

A községfejlesztési tervek 
arra hivatottak, hogy az ál-
lam által rendelkezésre b© 
csátott pénzforrásokat a la-
kosság anyagi eszközeivel és 
társadalmi munkájával ki-
egészítsék. Ily módon lehe-
tővé válik, hogy a lakosság 
gazdasági, szociális és kul-
turális szükségleted gyor-
sabb ütemben valósulja-
nak meg. Jövőre a község-
fejlesztési bevételek, a la-
kosság és az állam hozzá-
járulásai és az igényelt 
bankhitel, valamint a tár-
sadalmi munka együttes ér-
tókösszege közel húszmillió 
forintot tesz ki. Ennek 
összegnek főbb tételeit 
használják fel, hogy a la-
kosság legszélesebb rétegei-
nek nyújtsanak segítséget 
és a város legégetőbb fej-
lesztési problémáit mozdít-
sák előbbre. Így társas- és 
családi ház építésére kijelölt 
területeket közművesítenek, 
folytatják a szabadtéri já-
tékok technikai berendezé-
sének korszerűsítését, kiépí-
tését, előkészítik az új fe-
dett uszoda építését, társa-
dalmi ösztöndíjakat finan-
szíroznak, a társadalmi 
munkában legtöbbet produ-
káló kerületi tanács köz-
ségfejlcsztési alapját nöre-
lik jutalomként. A kerületi 
tanácsok költségvetésében 
tervezhető összegeket is ma-
gában foglalja ez a sum-
ma. 

dei felszerelések, eszközök 
vásárlása, gyalogjárda-épí-
tés Mihályteleken, a Móra 
Ferenc általános iskola fel-
újítása, a III. kerületi tar 
nácsháza épületének javítá-
sa stb. 

Egyformán figyelembe ve-
szi a terv Szeged mindhá-
rom kerületének érdekeit, 
szükségleteit, a községfej-
lesztés eszközeit arányosan 

osztja el. 

I z idei ráadás 

Döntött a tanácsülés az 
idei községfejlesztési célok 

az. kiegészítéséről is, minthogy 
úgy a végrehajtó bizottság a 

többletbevételből több mint 
400 ezer forintot a község-
fejlesztés céljaira csoporto-
sított át. Ebből az összeg-
ből még az idén kijavítják 
a petőfitelepi szociális ott-
hon épületének hibáit, a 
Vedres utcai gyógyszertár 
gyermekszakrendelővé tör-
ténő átalakításához járulnak 
hozzá, komoly összeggel se-
gítik a Partizán utcai böl-
csőde felújítását, műszere-
ket szereznek be a kórház-
nak. 

Mindez „ráadás" az 1966-
ra tervezett községfejlesztési 
terv tételeire. 

Számvetés 
a kővetkező évekre 

Egymillió 'orint értékű 
segiiseg 

A városi tanács számít a 
lakosság nagyarányú társa-
dalmi segítségére 1967-ben 
is. Közel 1 millió forint 
értékben tervezett társadal-
mi munkát. Ennek kamata 
az élen járó kerületben 200 
ezer forint lesz jövőre. Az 
említett nagyobb tételek 
mellett ilyen célkitűzések 
szerepelnek még a tervben 
mindhárom kerületben: köz-
világítás fejlesztése, gáz-
vezeték-építés, vízvezeték-
hálózat fejlesztése, gyermek-
szakorvosi rendelő építése 
Újszegeden, öregek napközi 
otthonának megteremtése az 
I. kerületben, televíziókészü-
lékek, vetítőapparátusok be-
szerzése iskoláknak, bölcsö-

A községfejlesztés eszkö-
zeivel való számvetés, elő-
relátás jegyében fogant a 
harmadik ötéves tervre szó-
ló tervjavaslat. Mint ebből 
kitűnik, a városi tamács 
évekre előre is nagy gondot 

rul költségeihez a Csongrád 
megyei tanács is. 

A kiadások kisebb tételei 
között szerepelnek oíyan 
szükségletek, mint a kórhá-
zak berendezéseinek kiegé-
szítése, szociális otthon fel-
újítása, hűtőkamra építése 
a központi konyhának, hoz-
zájárulás az Odessza-lakó-
negyedben épülő iskola költ-
ségéhez, a kultúrpark fej-
lesztése. a SZAK sporttele-
pén a lelátó felújítása, Új-
szegeden út- és csatornaépí-
tés, bekötőút-, járdaépítési 
vízvezeték-bővítés, közvilá-
gítás fejlesztése a kerüle-
tekben, óvodai és bölcsődéd 
felújítások, berendezések vá-
sárlása, az egészségügyi el-
látás továbbfejlesztése szak-
rendeléseikkel, iskolák fel-
szereléseinek állandó kiegé-
szítése stb. 

Az öt évre szóló község-
fejlesztési terv 90 millió fo-
rintnyi bevétellel és kiadás-
sal számol, amit százmillió-
ra kerekít fel a tervezett öt-
millói értékű társadalmi 
munka és a négymilliót érd 
saját anyag felhasználása. 

Érdekessége az ötéves 
községfejlesztési tervjavas-
latnak, hogy az állami hoz-
zájárulás várható alakulá-
sát számítva — mely a la-
kosság szá ina szerint illeti 
meg a vátosokat és községe-
ket — a következőképpen 
várja Szeged lakosságának 
növekedését: 1966. január 
elsején 116 100 lakosa volt 
Szegednek, 1967-ben 119 500. 
1968-ban 123 000, 1969-ben 
126 000, 1970-ben pedig már 
130 000 lesz. 

ták; most már a megtetézés 
következhet. 

A szövetkezetben már a 
Jövő évre is gondoskodnak: Manapság egyre életünk-
cgy kétállásos, korszerű gép- höz tartozóiét) dolog a ház tar-

Elébe mennek 
az ieénynek 

Áz építőipar terve jövőre 
nagyobb feladatokat ír elő 
Az Építő-, Fa- és Építő- tette, illetve túlteljesítette 

anyagipari dolgozók szak- az előirányzatot, 
szervezetének Központi V© Az építőipar terve a jövő 
zetősége pénteken ülést tar- évre jóval nagyobb feladato-
tott, amelyen értékelte a há- kat ír eló, mint az idén. A 
romnegyedévi terv teljesíté- legfontosabb továbbra is a 
sét segítő mozgalmi munka kormány által kiemelt mun-
eredményeit és megjelölte a kák, a fizetési mérleget ja-
legközelebbi fontos feladató- vító beruházások és a lakás-
fcat. építés előirányzatainak tél-

Gyöngyösi István főtitkár jcsítése. A jövő évi felada-
terjesztette elő a szakszer- tok jelentőségét növeli, hogy 
vezet elnökségének beszá- 1967-ben kerül sor a szak-
molóját, amely megállapí- s z o r v e z e , ; i választásokra és 
. .. „ • , - . . . ebben az évben kell befejez-
tette, hogy ez év első kilenc n i a z ü j p a z d a s á p i m e c h .9niz-
honopjaban az epitő-, a fa- rrvussal összefüggő feladatok 
és az építőanyagipar teljesi- kidolgozását is. (MTI) 

S o k o l t i a l ú 
m a g y a r - c s e h s z l o v á k 

k a f u r á i s e g y ü t t m ű k ö d é s 
A Művelődésügyi Miniszté- kumentációk, típustervek - -

riumban pénteken aláírták a ezek között szakközépiskolai 
magyar—csehszlovák kultu- és egyéb tervek — cseréjére, 
rális munkabizottság 6. ülé- Elhatározták, hogy a szak-
sének jegyzőkönyvét. A jegy- értők rendszeresen konzul-
zőkönyvet csehszlovák rész- tálnak a két országban fő-
ről Frantisek Kahuda, az lyó különösen kiemelkedő 
iskola- és művelődésügyi mi- tervezési és építési felada-
niszter első helyettese, ma- tokról. A megbeszélésen sor 
gyar részről Molnár János került a két ország közötti 
művelődésügyi miniszterhe- kétéves kulturális munkaterv 
lyettes írta alá. 1967-es évi kiegészítő jegyző-

Az ülésen részletesen meg- könyvének aláírására is. 
vitatták a két ország iskolai Frantisek Kahudát buda-
és kulturális beruházása te- pesti tartózkodása alkalmá-
rén kialakítható együttmű- val fogadta llku Pál műve-
ködés kérdését, valamint a lődésügyi miniszter és Aczél 
két ország fővárosai közötti György, a miniszter első he-
kulturális kapcsolatok fej- lvettese. Frantisek Kahuda 
lesztésének lehetőségét. Sor látogatást tett az Eötvös L© 
került különböző építési d© ránd Tudományegyetemen is. 

Beépül a gyári » logh'm 
latok jó ütemben haladnak 
es előreláthatólag jövő év 
júniusában befejeződnek. 

Az új épületben műszaki 

A szegedi szalámigyár 
nemrég épült korszerű iroda-
% a korábban meglevő üzem-
háza közé most három millió 
forint költséggel, előregyár-
tott elemekből kiegészítő anyagraktárt és irodákat he-
épületet emelnek. A munká- lyeznek el. 
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